



第二屆香港傑出義工獎得獎者

Winner of The Second Hong Kong Volunteer Award



麥蔡業瑛女士
Mrs MAK CHOI Yip Ying

提名團體：
明愛家長資源中心

Nominator:
Caritas Parents Resources Center

麥蔡業瑛女士，退休行政人員，參與義務工作逾30年，幫助過無數有需要的朋友，包括長者、患病人士、傷殘人士等等，每年服務時數超過700小時。

2005至2007年間，麥太太長駐內地工作，工餘仍不遺餘力，推動內地同胞到香港參與義工服務，將服務人群的精神帶到內地。由於她對義務工作的全心全意，2007年5月，她放棄高薪厚職，毅然決定提早退休，全職做「義工」，服務社群。退休後，前僱主花旗集團為肯定麥太太對推動義務工作的貢獻，特成立「舊生會」，邀請麥太太繼續協助推動花旗集團員工參與義工服務。此外，麥太太擁有超過30年的銀行管理工作經驗，致力將理財觀念教育下一代，現為青少年及自閉症人士提供理財教育。她亦樂於為各志願團體提供管理工作的意見，令機構服務質素得以不斷改善。

麥太太從不會因參與義務工作而忽略家人，經常主動與家人分享在義務工作上的體會和得著。家人在她的感染下亦予以配合，默默地支持她及鼓勵她，幫助更多有需要人士。

Mrs MAK CHOI Yip Ying, retired executive, has devoted herself to volunteer service for more than 30 years. She provided over 700 service hours annually to the elderly, patients and disabled.

In the period from 2005 to 2007, Mrs MAK was stationed in the Mainland China for work. She made a great effort in her leisure time to make arrangement for Mainland volunteers to do volunteer service in Hong Kong. To fulfil her wholehearted commitment in volunteering, she gave up her job in May 2007 and became a full time volunteer. In recognition of her effort in volunteer service, her previous employer set up alumni under Citi Community Club and Mrs MAK was invited to assist to promote volunteer service to the Citibank staff. In addition, Mrs MAK was very dedicated to educate the new generation on financial management based on her working experience in the financial industry for 30 years. She now provided financial education to the youth and the autistic persons, and also advised non profit organizations on management skills to improve their service quality.

Mrs MAK not only focuses her attention on volunteer work, but also takes good care of her family. She always shares her insights in volunteer service with her family who give her full support to help the needy.